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Svar på medborgarförslag

Förslag till beslut
Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande som 
svar på medborgarförslaget. 

Sammanfattning
Södermalms stadsdelsnämnd har fått ett medborgarförslag om att 
bedriva sophämtning med hjälp av häst på Södermalm. 

Stadsdelsförvaltningen uppskattar det trevliga och intressanta 
medborgarförslaget som beskriver att det i Malmö sedan flera år 
hämtas sopor med hjälp av häst och att det även bör kunna utföras 
på Södermalm, åtminstone på försök.

Förvaltningen konstaterar att det råder helt olika förutsättningar 
mellan det i medborgarförslaget nämnda exemplet i Malmö och 
stadsdelsområdets parker. Till skillnad från det aktuella 
bostadsområdet i Malmö, med slutna bostadskvarter, ligger 
stadsdelsområdets parker i tätbebyggd storstadsmiljö, i många fall 
omgärdade av hårt trafikerade gator. Metoden att använda häst vid 
hämtning av hushållsavfall eller i samband med skräpkorgstömning, 
anser förvaltningen i första hand vara lämpligt inom begränsade 
bostadskvarter såsom i det aktuella fallet i Malmö. Exemplet från 
Malmö visar även att hämning av avfall med hjälp av häst är 
betydligt dyrare än om avfallet skulle hämtas med sopbil.

Förvaltningen behöver använda tillgängliga medel på bästa möjliga 
resurseffektiva sätt. Den föreslagna hämtningen med häst skulle 
förutom ökade kostnader även innebära en betydande tillkommande 
arbetsinsats.

Bakgrund
Södermalms stadsdelsnämnd har fått ett medborgarförslag om att 
bedriva sophämtning med hjälp av häst på Södermalm. Södermalms 
stadsdelsnämnd beslutade vid nämndsammanträdet den 19 
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november 2019 att ge förvaltningen i uppdrag att bereda 
medborgarförslaget. Medborgarförslaget bifogas som bilaga. 

Ärendets beredning
Ärendet har beretts av stadsmiljöavdelningen inom Södermalms 
stadsdelsförvaltning. Ärendet har behandlats av 
förvaltningsgruppen, pensionärsrådet och rådet för 
funktionshindersfrågor den 16 mars 2020. 

Ärendet
I medborgarförslaget lämnas förslag om att sophämtning ska utföras 
med hjälp av häst på Södermalm, vilket enligt förslagsställaren 
skulle vara bra ur miljösynpunkt. I medborgarförslaget beskrivs att 
det i Malmö sedan flera år hämtas sopor med hjälp av häst och att 
det säkert finns flera liknande initiativ i andra städer. Med 
anledning av detta anser förslagsställaren att sophämtning med häst 
även bör kunna utföras på Södermalm, åtminstone på försök. I 
medborgarförslaget beskrivs vidare att Sverige är ett relativt hästtätt 
land och att det bör finnas många som är intresserade av att utföra 
den föreslagna verksamheten. 

I förlaget beskrivs slutligen att hästarnas avföring kan samlas upp 
med hjälp av en påse under hästens svans och att avföringen 
därefter kan användas som gödsel. 

Synpunkter och förslag
Stadsdelsförvaltningen uppskattar det trevliga och intressanta 
medborgarförslaget. 

Förvaltningen har varit i kontakt med Malmö stad och det 
kommunala bostadsbolaget, MKB (Malmö kommunala bostäder), 
som lyfts fram i medborgarförslaget, för att ta reda på deras 
erfarenheter av att hämta sopor med hjälp av häst. 

I bostadsområdet Holma, med cirka 1 100 lägenheter, hämtas sedan 
cirka 9 år tillbaka hushållsavfall med hjälp av häst. Anledningen till 
att MKB startade verksamheten var i första hand att sopbilarna som 
hämtade hushållsavfallet vid denna tidpunkt blev allt större vilket 
innebar ökade risker för olyckor i samband med sophämtningen. De 
ökade olycksriskerna blev även till ett arbetsmiljöproblem för de 
som utförde hämtningen. Olika alternativa hämtningsmetoder 
undersöktes men metoden att hämta avfallet med hjälp av häst 
visade sig vara den som passade bäst i det aktuella området. 

Bostadsbolaget MKB säger sig ha positiva erfarenheter av 
verksamheten och boende i bostadsområdet Holma uppges 
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uppskatta verksamheten. Enligt MKB är däremot kostnaderna att 
hämta hushållsavfallet med häst betydligt högre än om avfallet 
skulle hämtas med sopbil. Bland annat måste hästen dagligen 
transporteras ut på plats, med hjälp av hästtransport, vilket är en 
bidragande anledning till de höga kostnaderna.  

Förvaltningen konstaterar att det råder helt olika förutsättningar 
mellan det aktuella bostadsområdet i Malmö och stadsdelsområdets 
parker. Till skillnad från bostadsområdet Holma i Malmö, med 
slutna bostadskvarter, ligger stadsdelsområdets parker i tätbebyggd 
storstadsmiljö, i många fall omgärdade av hårt trafikerade gator. 
Metoden att använda häst vid hämtning av hushållsavfall eller i 
samband med skräpkorgstömning, anser förvaltningen i första hand 
vara lämpligt inom begränsade bostadskvarter såsom i det aktuella 
fallet i Malmö. 

Förvaltningen behöver använda tillgängliga medel på bästa möjliga 
resurseffektiva sätt. Den föreslagna hämtningen med häst skulle 
förutom ökade kostnader även innebära en betydande tillkommande 
arbetsinsats. 

Förvaltningen föreslår att stadsdelsnämnden överlämnar detta 
tjänsteutlåtande som svar på medborgarförslaget. 

Ann-Christine Jenvén Andreas Evestedt
Stadsdelsdirektör Avdelningschef

Bilaga
Medborgarförslaget. 
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